
Jelentés az FDI 2023-as működéséről 

 

A Doktori Iskola aktuális létszám adatai a 2023/2024 tanév 1. félévére:  

- Aktív státuszú doktorandusz: 34 fő (25 magyar nyelvű képzésben; 9 fő angol nyelven SH 
hallgató), 

- passzivált 2 fő, 

- abszolutóriumot szerzett: 5 fő. 

- 2023-ban abszolvált 4 fő az alábbiak szerint: 

Marozsánné Tóth Zsuzsa (Ö) Témavezető: Galiba G. 

Barna Gyöngyi (Ö) Témavezető: Csitári G.-Makó A. 

Kolics-Horváth Éva (K) Témavezető: Petrovicsé Mátyás Kinga-Kondorossy E. 

Major László (Ö) Témavezető: Szabó R.-Budai P. 

(2024 januárban abszolvált: Fülöp Bence Témavezető: Bódis J.-Botta Dukát Z.) 

- Fokozatot szerzett 2 fő az alábbiak szerint:  

Simon Szabina (Ö) Anda A. 

Farkas Zsuzsanna (Ö) Anda A.-Varga B. 

Ebben az időszakban 4 főt töröltünk.   

A témavezetők száma 40 fő, aktív témakiírással rendelkezik 13 fő. Az Iskola Tanácsa 18 fővel (külső 
tagokkal bővítve) működik; törzstagjaink száma 13 fő +1 emeritus professor, akik a 
multidiszciplináris DI három akkreditált tudományágának megfelelő megosztásban működnek 
közre az FDI irányításában. 

Az FDI szereplői (témavezetők és doktoranduszok együttesen) 2023-ban 46 minősített publikációt 
jelentettek meg (Q1-Q4 kategóriákban), legtöbbjük közös témavezetői-doktoranduszi 
együttműködésben. 

A 2023-es tanév januári felvételi vizsgáján 2 főt, a júniusi felvételire jelentkezett 7 főből öt 
ösztöndíjas doktoranduszt vettünk fel. A 7 jelentkezőből egy visszavonta jelentkezését, egy főt 
nem javasolt felvételre a Bizottság. Ebben az évben SH hallgató (angol nyelvű képzés) felvételére 
nem került sor jelentkezés (ill. annak elfogadása) hiányában. 

A képzési szakaszt lezáró komplex vizsga a MATE utasításainak megfelelően májusban történt, 
melyen 6 doktorandusz adott számot két év alatt nyújtott kutatási és tanulmányi 
kötelezettségeinek teljesítéséről. Minden doktorandusz beszámoltatásához külön bizottságot 
szerveztünk, melyben 30%-ban külső tag is részt vett. A bizottság összetétele a vizsgázó egyéni 
téma-igényei szerinti lett összeállítva. A meghallgatás során mindenki megfelelt, mely szerint a 
képzési folyamatban nyújtott előmenetelük alapján elvárható a disszertációjuk időre történő 
elkészítése és benyújtása.  

2023. augusztusában ismét megrendezésre került a DI Fóruma, melyen az újonnan felvett 
doktoranduszok bemutatkozása, valamint a DI-ban már benn lévő doktoranduszok évi 



meghallgatása történt. A hallgatók számot adtak éves előmeneteleikről, melyben a különböző 
típusú kreditek bemutatása (tanulmányi, kutatási), dokumentálása történt. Nagy hangsúlyt 
fektettünk a Fórumon a publikációs teljesítmény ellenőrzésére, különösen az elmaradások 
pótlásának fontosságára. A meghallgatás kreditet eredményezett, melynek teljesítése kötelező, 
mással ki nem váltható. Ezen a rendezvényen a DI vezető is beszámolt az év eseményeiről, 
valamint röviden tájékoztatta a doktoranduszokat a teendőikről (munkaterv, beiratkozás, 
adminisztráció).    

A felvételi utáni első doktoranduszi feladat októberben a doktoranduszok részletes 
munkaterveinek benyújtása volt. Ezek a munkatervek külső bírálóhoz kerültek véleményezésre, 
mely alapján a DIT elfogadta azokat. Volt olyan munkaterv, ahol javítást látott szükségesnek a 
bíráló. Ezek elkészültének ellenőrzését a Szakbizottság elvégezte. A munkatervet a Szakbizottsági 
elnökök beterjesztése alapján a DIT elfogadta. 

A DIT az előírt személyes megjelenéssel tartott ülései mellett folyamatos elektronikus 
levelezésben állt tagjaival. A tagok legalább fele elektronikus megkereséseinkre válaszoltak, így 
aktivitás hiánya miatt nem akadt el egyetlen ügy/folyamat sem.  

Az akkreditációs jelentésben az FDI számára előírt monitoringeljárás folyamata 2022 nyarán látott 
napvilágot. A MAB számos intézkedést, a meglévő folyamatok módosítását, azok 
dokumentációjának változtatási javaslatait tartalmazták (az eredeti MAB jelentés a honlapon 
elérhető). A kért intézkedési javaslatok megvalósításának és dokumentálásának MAB feltöltési 
határideje 2024. március 25 volt, ami azt jelentette, hogy az írásbeli válaszadást 2023-ban EDHT 
és Szenátusi beterjesztéshez elő kellett készíteni. Nem könnyítette meg a dolgot, hogy a MATE 
SZMSZ-ében foglalt Minőségügyi Szabályzata (I. kötet 3. melléklet) 2023. őszén lett elfogadva, 
melynek figyelembevételét a MAB javaslatában kérte. Az új szabályzat alapján a korábbi 
dokumentációt újra kellett fogalmazni egyetemi minőségügyi szakember útmutatásai alapján. Az 
elkészült monitoring „válasz jelentést” 2023. okt. 4-én az EDHT egyhangúan elfogadta. A Szenátus 
úgyszintén egyhangúan támogatta az anyagot, melyet 2024. márciusában a Rektor úr feltöltött a 
MAB honlapjára. 

A végrehajtott intézkedések közül egyet emelek ki, a fiatalok fokozottabb bevonásának 
szükségességét a DI működésébe. Új eljárás kellett azzal a céllal, hogy a fiatal oktatókat a DI-ba 
be tudjuk vonzani. Külön engedményt vezettünk be a fiatalok társ-témavezetőként történő 
bevonására. 2022. őszétől a témavezetővé válást az Ügyrend módosításával könnyebbé tettük, 

ahol társ-témavezetőként már 2 évvel a fokozat megszerzését követően jelentkezhetnek fiatal 

kollégák, akik rendelkeznek a DI által előírt publikációs teljesítménnyel.  A fiatalítás 
következményeképpen új titkárunk (átmenetileg) és két fiatal belső törzstagunk lett és három új 
DIT taggal is bővült az FDI Iskolatanácsa. 

A monitoringeljárásnak több lehetséges kimenetele van: 

- a MAB változatlanul elfogadja a jelentésben foglaltakat, 
- ha bizonyos fejlesztések teljesülése nem egyértelmű, a MAB kijelölt szakreferense 

hiánypótlást kérhet,  
- MAB a beszámoló beérkezését követő 30 munkanapon belül jelzi a DI-nek, ha helyszíni 

látogatást is szükségesnek tart, mely lehet online (Microsoft Teams), vagy személyes 
látogatás is, 

- a MAB megvonja az akkreditációt. 



A monitoringeljárás keretében valamennyi szabályzatunk megújult, melyek két nyelven a 
honlapon megtekinthetők. A MAB monitoring eljárás megvalósításának könnyebb 
áttekinthetősége érdekében feltettük azt a szabályzatot, mely a legutóbbi módosulásokat piros 
színnel tartalmazza. Ezt a jelölt szabályzatot javaslom az oktatásban résztvevőknek is 
áttekintésre, melyben minden minőségügyben kért változtatást könnyen követhetővé tettem.  

A vállalások megvalósítása folyamatban van, melyek eddigi eredményei is és a továbbiak is 
felkerülnek a honlapra, eleget téve a nyilvánosságra hozatal követelményének. 

Keszthely, 2024. április 

 

Dr. Anda Angéla 

egyetemi tanár, iskolavezető 

 

 

 

 

 

 

 

 


